
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Na Rabštejn jsme nakonec nejeli, ale i náhradní program  
na klubovně byl povedený 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

V tomto čísle najdete vše důležité, co se v oddíle Trojka 
Shawnee událo v měsíci dubnu roku 2005. 

 



Slovo Degandawidy úvodem 
  

Nazdar bojovníci kmene SHAWNEE. Hned úvodem tohoto čísla se omlouvám za to, 
že se mi nepodařilo dodržet předem stanovený termín a Kůra tentokrát vychází o týden 
později. Bylo to způsobeno mimo jiné také nedostatkem kvalitních příspěvků! 

Jak vidíte, je toto číslo nejtenčí za uplynulé dva roky. Určitě to není důvod 
k zoufání, protože některé číslo být nejtenčí musí, ale je to určité varování. V oddíle je 
spousta členů, kterým je více jak jedenáct let, a kteří do Kůry za uplynulé dva roky ani 
jednou nepřispěli! Přemýšleli jste někdy nad tím, že všechny články v Kůře musel někdo 
napsat?  

Proto bych chtěl vzkázat všem, 
kteří do Kůry ještě letos nepřispěli: 
Překonejte lenost a zkuste pro své 
kamarády něco napsat. Vzorem vám 
mohou být články Helči a Martina 
z minulých čísel.  

A pro ty, co přispívají 
pravidelně, mám také vzkaz: Pište dál, 
aby Kůra žila a byla skutečně dobrým 
reprezentantem dění v oddíle.  

 
Do tábora už nás čeká pouze 

jedno číslo a tak se společně pokusme, 
aby toto číslo stálo za to!  

 
Bohužel se opakuje neveselá situace z minulých měsíců, kdy opět některé družiny 

nedodaly své družinové stránky! Pokusím si na to v červnu posvítit.  
 
Dnes jsem byl na tréninku na Svojsíkův závod. Pozoroval jsem kluky a Helču při 

nácviku stavby stanu. Přál abych si, abychom měli více takových členů! 
 
Důležité údaje: 

 

  
Chtěl bych požádat zejména starší bojovníky (oddílové a družinové rádce, 

podrádce, a všechny další, aby tyto jednotlivé termíny sledovali a zavčas svoje příspěvky 
odeslali nebo odevzdali.  

 
V měsíci dubnu rádce družiny Káňat Ječmen úspěšně složil přijímací zkoušky na 

střední školu. Takže Ječmen bude od příštího roku studovat v Uničově na stavební 
průmyslovce. Takže za celé náčelnictvo Ječmenovi gratuluju a doufám, že ani tahle 
skutečnost nezpůsobí, že Ječmen nás skauty opustí! 

 
Dnes ve 20.15 se hraje semifinále mistrovství světa 

v ledním hokeji Česko – Švédsko!!! 
 
 

Rendy 

 

Redakční rada se koná: Vždy na kmenové radě 
Uzávěrka příspěvků čísla 173 je: V neděli 5. června 2005 
Číslo 173 vyjde: V pátek 10. června 2005 



Bodové menu – květen 
 
1. Šifra: 
 Jako obvykle na začátek šifra, jejíž vyluštění vám přinese 15 bodů. 
 D E J O L Y B 

 N T C E B Ů O 
 O Ě E L H V T 
 D Ž N T O O E 
 U K E B Y L C 

C É D O K O N 
 H É Ž E A N O 
 
2. Ječmenova (Drakova) detektivka: 

Pokud se v kůře objeví detektivka, tak za její vyřešení získáte 10 bodů. 
 

3. Orlí pera: 
Po domluvě s šamanem Mičkinikwou jsem se rozhodl, že v tomto měsíci se 
hranice splněných OP posune na 5, takže každý může získat až 50 bodů. To 
určitě není málo a vzhledem k blížícímu se sněmu je to pro vás velká výhoda. 
Tak neváhejte a plňte ať na 60. sněmu bude co nejvíce nových hodností. 
 

4. Docházka: 
Tento úkol je odměna pro ty z vás, kteří chodí do oddílu pravidelně a myslí to 
s ním opravdu vážně. Protože v poslední době nebylo v bodování příliš mnoho 
100% docházek, tak za 100% docházku v květnu bude prémie 30 bodů. 
Navíc je tu ještě bonus pro nadšené sportovce, kteří přijdou na florbale a na 
cyklovýpravu. Za každou z těchto dobrovolných akcí bude 10 bodů. 
 

5. Státní svátky: 
Tento úkol se týká naše malého státu v srdci Evropy. Přestože nepatříme 
k největším státům, máme velmi bohatou historii a významné dny v ní slavíme 
každoročně na státní svátky. Vaším úkolem je napsat co nejvíce dnů, kdy je 
státní svátek. Za každé správné datum získáte 3 body. 
 
 

Pro rádce: Bodování za květen bude počítáno dohromady s červnem, takž 
uzávěrka těchto bodování bude po předtáborové brigádě tj. v sobotu 11.6. 
v 18:00. Bodové menu za květen však odevzdejte do úterý 31. května. 
  

Mauglí 

 
 
 
 
 
 
 
 



Výprava na Rabš…###… do klubovny 
9. 4. 2005 

 
Tak tato výprava byla původně plánovaná 

do podhůří Jeseníků na zříceninu hradu Rabštejn, 
kde jsme snad s oddílem ještě nebyli. No, jak asi 
už všichni víte, počasí bylo proti.  

 
Sešli jsme se před devátou na vlakovém 

nádraží. Už od rána pršelo a předpověď nedávala 
moc nadějí na změnu, takže bylo jasné, že do 
přírody asi nevyrazíme. Nakonec nás bylo 13, což 
vzhledem k počasí sice není taková katastrofa, 
přesto ale chci upozornit všechny neomluvené, že 
žádná akce se neruší bez náhrady a je třeba aspoň 

zavolat tomu kdo akci vede, číslo je na lístečku vždycky! Především rod Sov by se za svůj 
přístup k ostatním v oddíle měl stydět!  

 
Z nádraží jsme tedy vyrazili ke klubovně. Někteří pěšky, některé svezl Helenčin 

tatínek Unkas. Na klubovně už čekali Šídlo a Béďa, které chválím za to, že si ráno zavolali 
a s nimi tu byl i MIČKINIKWA, takže bylo zatopeno. První co jsme udělali bylo, že jsme 
vytáhli kytaru (teda já jsem ji vytáhJ) a něco jsme zazpívali.  Začátek akce se nesl 
oblíbené hazardní hry BINGO. Ani už nevím, jak to vlastně vzniklo, ale nějak se nám do 
toho zamíchala angličtina a Béďa simultánně tlumočil v průběhu celé hry. Pokusy o 
tlumočení do dalších světových jazyků ztroskotaly na úrovni našich jazykových 
schopností a tak jsme se spokojili se zábřežským dialektem (taky skoro světový jazyk). I 
Béďa se v průběhu hry omezil na suchou hlášku „Is number…“ V průběhu prvního kola 
hry se mimořádně dařilo Sběratelovi, ale tuším, že to nakonec vyhrál Ječmínek. Naše 
obliba v Angličtině se promítla i do zpěvu s kytarou. Neúspěšné pokusy zazpívat něco 
pořádně anglicky ukončil Tarzanův nápad zkusit tu s jednoduchou písní My Bonnie. Ta 
nám fakt šla a doufám, že se stane pravidelnou součástí repertoáru.  

 
Dalšími body programu bylo zopakování si znalostí z historie skautingu. Tomu 

velel MIČKINIKWA a souviselo to s blížícím se Svojsíkovým závodem. No, někteří se 
připravují víc, někteří míň. Pod vedením Tarzana následovaly první krůčky letošní 
etapovky a opět se vše točilo kolem angličtiny. To všechno bylo prokládané písničkami a 

před vyhlašováním proběhlo druhé kolo hry BINGO. 
Vzhledem k tomu, že se jaksi zatoulala některá 
písmena, rozhodovalo se až ve chvíli, kdy v osudí zbyly 
poslední dva lístky a vyhráli tak tři šťastlivci naráz. 
Bonbónů naštěstí bylo dost, takže všichni byli náležitě 
odměněni. Posledním a nejdůležitějším bodem bylo 
vyhlášení výsledků Javorové nažky a Javorového listu 
za měsíc březen. První tři dostali dokonce sponzorské 
čepici. No, sehnat ještě jednoho sponzora a vítězové 
budou dostávat rovnou klíčky od autaJ. Skončili jsme 
někdy po jedné hodině, takže OHIYESA ještě musel 
běžet na autobus. Akce se zúčastnili Béďa, Ječmínek, 
Sběratel, Helča, Šídlo, Dráček, Grizzly, Lukáš, Lišák, 
Ohiyesa, Tarzan, MIČKINIKWA a já. 

 Stopař 
 
 



Horolezení 
 

Tato dobrovolná akce se konala v sobotu 30. 
dubna. Sraz byl v Zábřeze a odtud se jelo do Koutů 
nad Desnou, kde nás očekával Black se svými 
kamarády. Akce se účastnili Martin, Rendy, Ječmen, 
Káně, Sběratel a Béďa.  

Začátek akce proběhl trochu neplánovaně, 
když jsme vyrazili na místo srazu s Blackem tak jsme 
to nějak popletli. Po hodině a půl chůze, když jsme 
byli v půli cesty na Praděd, jsme zjistili, že nejdeme 
dobře. Takže jsme se vrátili. Po další hodině jsme se 
konečně setkali s Blackem, který nás dovedl na místo, 
kde se měla dnešní akce odehrát. Byla to samozřejmě 
skála, stupeň obtížnosti 3. Nejprve jsme se seznámili 
s Blackovými kamarády. Na začátek nám řekl Black 
něco k horolezení, bezpečnosti a co se jak používá. 

Poté nás čekal první bod programu – 
slaňování. Toto jsme zvládli v pohodě. Sběratel, Káně 
a Béďa si splnili OP. 
Další bylo lezení, nebo 
taky možná výstup. To 
už bylo horší. Jak jsem 
již napsal, lezli jsme na 
skálu obtížnosti 3, což 
jsou pro zkušené 
horolezce takové 

„schod“, ale nám to bohatě stačilo. Byl to docela pěkný 
zážitek, když se lezlo po téměř kolmé skále, dvacet metrů 
pod vámi byli ostatní a jediné co vás drželo bylo lano. 

Poslední bod programu byl „žimary“. Aspoň tomu 
tak Black říkal. Jednalo se o lezení nahoru nebo 
dolů pomocí kovových spon, taková obdoba 
lezení pomocí Prusíků. Toto jsme zvládli, i když 
to bylo těžší, než to na první pohled vypadalo. 

Mezitím se šel Ječmen nasvačit. Jeden 
horolezec měl s sebou svého psa kolii. Ten 
pořád hrozně loudil jídlo. Ječmen se tedy nad 
psem slitoval a šel mu hodit kousek svého 
rohlíku. Pes toho však využil, Ječmena oběhl a 
popadl do huby druhý rohlík, který měl Ječmen 
položen na lavičce.  

Jak je vidět z fotek, tak to horolezení 
bylo někdy velice náročné, což dokládá 
Sběratelův obličej. Ale ostatní se tvářili při tom 
žimarování velice podobně. A vpravo je šťastná 
a nažraná kolie poté, co zblajzla Ječmenův 
rohlík. 

Pak jsme v Koutech roztlačili vlak, 
nasedli a sjeli až do Zábřeha. Akce se povedla. 

Rendy 
 
 



Pár řádků… 
 

K sepsání tohoto článku mě inspirovala minulá Březová kůra. 
Do té jsem z různých důvodů žádným článkem nepřispěl, ale určitě 
mě potěšilo, že mě nahradili ostatní a o tom bych tady chtěl právě 
psát. Takže to budou spíš kladné postřehy, i když pár výhrad 
k některým článkům by se našlo.  Tak první věc, kterou bych chtěl 
vyzdvihnout, jsou články Helči. Z některých podnáčelníků je občas 
problém vytáhnout zápis z akce, kterou měli na svých bedrech, 
Mona dluží zápis ze zářijové zahajovačky dodnes, ale Helča sama od 
sebe sepsala Vítání jara ve vlastním článku, 
takže se sešli hned dva různé pohledy na tuto 
akci a určitě v jejím článku nejsou jen suchá 
fakta. Musím uznat, že tenhle článek má vážně 
šmrnc, je vtipný a prostě se čte sám. Příspěvek 
o pozorování ptáčků je zase něco netradičního, 
co Kůru určitě oživilo a mimo jiné bych chtěl 
všechny upozornit na jednu zajímavou 
skutečnost – totiž, že tenhle článek vyžadoval 
mnohem víc, než jen sednou večer na hodinu 
k počítači a rychle sesmolit článek, který musím 
napsat. Možná bychom se nad tím mohli 
zamyslet všichni, určitě se každému z nás občas 
stane, že upadá do stereotypu. Chápu, že Helča 
nekrmila ptáčky jenom kvůli oddílovému 
časopisu, ale z jejich článků opravdu čiší zájem 

o věc. Super Helčo, fakt to 
potěší. 

Stejně tak musím pochválit Martina, který se do oddílového 
života zapojil hned na 100% a to včetně přispívání do BK. Jeho 
články jsou taky docela netradiční, i když zase jinak a třeba 
postřehy z akce Hedgehog určitě stojí za přečtení. 

Další článek, který mě zaujal a který všem doporučuju je 
Mlčímův popis seznamovacího víkendu ČLK Stříbrná řeka. Alespoň 
vy starší, co tušíte, co to takový Čekatelský lesní kurz (ČLK) je, si o 
něm určitě přečtěte. Opravdu mě velice potěšila chvála, jakou 
Mlčím tuto akci zasypal, přesněji to, že se klukům na této akci tak 
líbilo a že se určitě už těší na léto, kdy bude mít pokračování. 
Myslím, že i tohle je důvod, proč na takový kurz vyrazit. Zábava, 
setkávání, potkávání, poznávání, cestování, dobrodružství jsou věci, 
které ke skautingu jistě patří a jak vidno může je člověk mezi 
skauty prožít v jakémkoliv věku (tím nechci říct, že Mlčím 
s Mauglím jsou staří, ale už jsou to přeci jen podnáčelníci). Fakt 
vám moc přeju, ať se vám letní část líbí aspoň tak, jako ta jarní.  

Přesto si trochu s Mlčímem dovolím nesouhlasit, přesněji 
s jeho poslední větou, ve které se píše, že ostatní mají litovat, že 
jedou na jiné kurzy než je tento. 

- Za prvé: Je sice pravda, že zábava a všechny ty další věci, 
o kterých jsem tu psal jsou jedním z důvodů, proč se na takový 
kurz vypravit, ale v žádném případě nejsou tím nejdůležitějším, co 
by vám měl kurz přinést!!! A to si kluci prosím uvědomte. Nechci 

vám tím vůbec kazit radost, protože všechna tahle super dobrodružství se dají bez 



problémů prožívat současně s těmi hlavními posláními kurzu (poznání, pochopení, 
uvědomění si spousty věcí) a dokonce si myslím, že pokud dá člověku takovýto kurz i to 
pochopení a poznání, radost ze všech prožívaných dobrodružství se ještě znásobuje. 
Každopádně kurz je dobrý, úspěšný a hodný superlativů až poté, co vám dá ty 
„důležitější“ věci. Přesto raděj ještě jednou zopakuju, že jsem opravdu rád, že vás to 
nadchlo. 

- Za druhé: Vůbec si nemyslím, že ostatní kurzy nebyly nebo nebudou takovým 
zážitkem pro jejich účastníky. Tarzanův článek z BK číslo 169 chválou nešetří a  musím 
říct, že kurz, který jsem absolvoval já byl taky vynikající (viz. BK 162, Slovo 
Degandawidy).  

Nakonec chci ještě poděkovat všem pravidelným přispěvatelům, které už člověk 
bere tak nějak automaticky a jejichž články jsou samozřejmostí. No ale on třeba Rendy 
zas na konci roku udělá tabulku ala „Zlatá klávesnice“ aby se vidělo, kdo a jak věnoval 
čas našemu milému časopisku (bohužel už to letos asi nevyhrajuJ). 

 
Stopař 

 

OHYIESA maturantem 
 

(alternativně „OHYIESA mutantem“, ale to by bylo spíše na článek toho hrozného 
(rjb)) 

 
V těchto dnech se wagamed OHYIESA připravuje na svůj 

životní krok, tj. maturitní zkoušce.  Takže já mu za celé vedení 
kmene přeju, aby mu to vyšlo na výbornou. Jak jej znám, určitě nic 
neponechá náhodě a na zkoušku z dospělosti se řádně připraví. Už 
se těším, až po maturitě úspěšně složí přijímací zkoušky na vysokou 
školu a pak se bude naplno věnovat práci v oddíle.  

OHYIESO, my co jsme už maturovali, tak dobře víme, že 
maturita je „dávačka“ a  že není ničím proti vysoké škole. Takže se 
neboj, ty to zvládneš na výbornou.  

 
Za vedení kmene Shawnee napsal degandawida Rendy 

 
Půlstránka o stránkách 

 
Zase je tu zmínka o naší webové prezentaci. První co bych rád všem sdělil je to, 

že kniha orlích per je už i na internetu a všichni si ji tam můžou prohlídnout. Bohužel, 
našla se jen hrstka zodpovědných, kteří tam svá OP zapsali. Je to Míša, Mauglí, Tarzan, 
Ohiyesa, Netopýr, Ječmínek, já a Lukáš. Pár ostatních už si řeklo o své hesla a ostatní 
nic. Tak tohle by chtělo určitě doplnit, ať můžou všichni návštěvníci koukat, co že to 
v oddíle plníme za neobvyklé zkoušky. 

Další zajímavostí je, že v týdnu od 24. dubna do 2. května byly naše oddílové 
stránky hodnoceny na české skautské křižovatce, kde jsou takto vystaveny očím 
příchozích každý týden jedny webové stránky se skautskou tématikou. Už zde bylo 
hodnoceno bezmála sto skautských stránek a v této konkurenci se naše stránky umístily 
na velice solidním 18. – 19. místě spolu se stránkami šumperského oddílu Wakan 
s průměrnou známkou 1.86 a s několika pochvalami. Takže to je myslím celkem dobrá 
zpráva. Podrobnosti najdete na www.skaut.cz/krizovatka.                                     Rendy 

 
 
 

http://www.skaut.cz/krizovatka


 
 
 
Va. Dráček – Rádce. 
 
Ga. Netopýr – Podrádce, mám na starosti hry a OP. 
 
Va. Béďa – Topič, vede si celkem dobře, ale v poslední době trochu povolil. 
 
Boj. Sběratel – Nástěnkář, trochu zbrklý. 
 
Boj. Šmodrch – …. 
 
Boj. Dušan – …. 
 
       V měsíci Dubnu jsme procvičovali hlavně historii skautingu, také květiny. Tento 
měsíc jsme zkoušeli nový systém – plnění OP. Nejprve jsme asi dvě nebo tři družinovky 
zkoušeli skoky a doplňovali jsme je různými OP jako třeba hod na terč,…. Další 
družinovku jsme vyšli do přírody tam jsme se věnovali Setonově běhu a pár hrám. Za 
tento měsíc jsme si však moc OP nesplnili, protože skoky jsou velice obtížné a ještě 
k tomu jsme plnili ty základní OP, které už někteří měli. Nejvíce OP si splnil Dušan, 
protože stal ,,nedávno’’ bojovníkem kmene. Když shrnu tento měsíc, tak byly družinovky 
velmi podobné, avšak byly na slušné úrovni.  

Netopýr 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
Členové družiny káňat: 
 
Ječmen - Rádce 
 
Martin - Podrádce. Už nenosí známky, protože už mu přestali dávat peníze na prášky 
(proti skleróze). 
 
Lukáš - Bojovník. Nedělá bugr a navíc se učí. Začal nosit známky místo Martina. 
 
Lišák - Bojovník. Spolu s Lukášem se 
celkem učí, ale dělá celkem bugr. 
 
Grizli - Bojovník. Skoro vůbec se neučí a 
bugr až tak nedělá. 

 
Šídlo - Bojovník. Neučí se a v poslední 
době začal dělat bugr.  
 
Krtek - Nováček. Začal dělat nějakej 
podezřelej bugr s Šídlem. 
 
Na schůzkách: 

 
Tento měsíc jsme byli na schůzkách většinou venku.Dohráli jsme etapovku. Na poslední 
schůzce jsme plnili OP kop míčem. Procvičovali souhvězdí, historii, práci s mapou, 
stromy, motýly. Jinak nikdo nebyl nemocnej, takže na schůzkách byla účast dobrá.                                                                 

 Ječmen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



ČESKOSLOVENSKÉ OPEVNĚNÍ Z LET 1935 - 1938 (5. ČÁST) 
 
Československý pevnostní systém – dělostřelecké tvrze 

Na místech nejvyšší taktické důležitosti byly jako pilíře linie těžkého opevnění 
budovány tzv. dělostřelecké tvrze. Jednalo se o několik nejodolnějších objektů různého 
typu - dělostřelecké, pěchotní, vchodový - propojených rozsáhlým systémem podzemních 
chodeb a sálů. Podzemní prostory obsahovaly vše potřebné pro dlouhodobý obranný boj 
tvrze - válečná kasárna s kuchyní, ošetřovnou, telefonní a telegrafní ústřednou, muniční 
sklady, filtrovnu, strojovnu, elektrárnu atd. Na severní hranici mezi Bohumínem a 
Žacléřem u Trutnova bylo plánováno 15 takových tvrzí.  Pět z nich bylo do září roku 1938 
stavebně dokončeno, pět rozestavěno, zbývající byly ke stavbě připraveny. V sestavách 
tvrzí bylo stavebně dokončeno 35 objektů různého typu (viz tabulka). Příklad je 
dělostřelecká tvrz Bouda, na které asi každý z vás byl. 

Nedílnou součástí československého lehkého i těžkého opevnění byl důmyslný 
systém protipěchotních a protitankových překážek. Ony známé „ježky“, přes které 
nedokážou projet tanky jsou mimochodem československý vynález, proto se jim také ve 
světě říká „český ježek“. 

Velmi důležité spojení zajišťovala rozsáhlá pevnostní telefonní síť (v září roku 1938 
dokončena jen malá část). V rámci výstavby opevnění byly v pohraničí rovněž budovány 
komunikace a kasárna pro pevnostní jednotky. 
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Ostrava 35 - 1 2 1 1 1 41 

Opava 26 - - - - - - 26 

Staré Město 
p. Sněž. 

8 - - - - - - 8 

Králíky 38 1 3 8 3 3 - 56 
Rokytnice 
v Orlických 
horách 

33 1 1 3 1 1 - 40 

Náchod 32 - - 4 1 - - 37 

Trutnov 37 - - 1 - - - 38 
Morava jih 6 - - - - - - 6 
Bratislava 8 - - - - - - 8 
Komárno 3 - - - - - - 3 
Zkušební 
a cvičný 
objekt 

1 - - - - - - 1 

Celkem 227 2 5 18 6 5 1 264 
 

 
Dle knihy československé opevnění z let 1935 – 1938 Muzea a památníky 

Připravil: Rendy 
 



4-65 - Římská říše: V prvních letech nového letopočtu žil a tvořil římský filosof a 
dramatik Lucius Annaeus Seneca,který byl mj. vychovatelem císaře Nerona. 
9 - Římská říše/Germánie: Germánské kmeny porazily Teutoburském lese římské 
legie.Římané museli uznat Rýn jako hranice říše.  
asi 33 - Palestina/svět: Podle křesťanských evangelií byl v Palestině za úřadování 
místodržitele Pontia Piláta ukřižován Ježíš Kristus. Tradice mu přisoudila božské 
schopnosti a Kristus se stal ústřední postavou nového náboženství - křesťanství. 
Předpokládaný rok jeho narození se stal okamžikem, od nějž se počítá nový letopočet. 
asi 46-126 - Řecko: Období života a tvorby spisovatele Plutarcha, autora srovnávacích 
životopisů a četných spisů o filozofii a náboženství. 
54 - Římská říše: Římským císařem se stal Nero, který se zapsal do historie jako 
bezohledný a ješitný tyran. 
Asi 55-120 - Římská říše: Období života a tvorby římského historika Publia Cornelia 
Tacita. Byl také správcem provincie Asia. 
66 - Římská říše: Zemřel římský spisovatel Petronius, autor románu Satiricon,v němž 
zobrazil život římské společnosti v době vlády císaře Nerona. 
77 - Římská říše/Británie: Římská armáda vedená vojevůdcem Juliem Agricolou si 
podrobila Británii. 
24.8.79 - Římská říše: Vybuchla sopka Vesuv. Láva a popel pokryly a zcela zničily 
tři kvetoucí města - Pompeje, Herkulaneum a Stabie. 
83 - Římská říše/Germánie: Římská armáda vedená císařem Domiciánem podnikla 
úspěšné tažení proti germánskému kmeni Chattů. Na hranicích říše podél Rýna začala 
výstavba souvislého pásu pohraničních pevností. 
Asi 90-160 - Řecko: Období života a tvorby Klaudia Ptolemaia, řeckého astronoma a 
matematika. Jeho představa o uspořádání vesmíru byla uznávána až do vystoupení 
Mikuláše Koperníka (1473-1543). 
27.1.98 - Římská říše: Římským císařem se stal Traján. Byl prvním panovníkem jiného 
než italského původu (pocházel z Hispánie). Věnoval velkou péči římským provinciím a 
dbal na podporu zemědělství. 
101 - Římská říše/Dácie: Římské vojsko vpadlo na území Dácie (dnešní Rumunsko). V 
tvrdých bojích, které trvaly od roku 102 a pokračovaly v letech 105-106, se podařilo 
tamní obyvatelstvo podmanit a Dácii proměnit římskou provincii. 
11.8.117 - Římská říše: Římským císařem se stal Hadrián. Zastavil útočné války se 
sousedy a zaměřil se na vnitřní přestavbu říše. Za jeho vlády téměř zmizel politický rozdíl 
mezi Itálií a provinciemi. 
10.7.138 - Římská říše: Římským císařem se stal Antonius Pius, který byl galského 
původu. Vládl do roku 161 a toto období je považováno za období největšího rozkvětu 
římského císařství. 
2.polovina, 2.století - Svět: Z jednotlivých křesťanských obcí se ke konci 2. století 
vytvořila jednotná církev, která si vytvořila svoji vlastní strukturu v čele s biskupy. 
167 - Římská říše/střední Evropa: Hranice římské říše v oblasti Podunají napadly 
znovu barbarské kmeny, proti kterým musela římská armáda úporně bojovat, v roce 170 
dokonce na 4 frontách současně. V průběhu válek pronikly až na území Čech a Moravy, 
kde chtěl císař Marcus Aurelius zřídit novou provincii Markomanni. Jeho úmysl se mu 
nezdařil. Roku 179 sice Germány porazil v bitvě kdesi na území dnešního Slovenska, 
roku 180 však ve Vindoboně (dnešní Vídni) zemřel. Jeho adoptivní syn Commodus 
uzavřel s Germány mír, který na čas jejich útoky odvrátil.              

Ječmen (za pomoci své ubohé paměti) 
 



Fotostrana měsíce dubna 
 
 

Horolezení se konalo 
díky Blackovi a jeho 

kamarádovi Zdenkovi, kteří 
nám věnovali celé odpoledne a 

sami si moc nezalezli. 
Takže jim touto cestou 

za všechny účastníky akce 
děkuji. 

Blackově činnosti přihlíží 
Káně a v pozadí jsou dvě 
neznámé dívky, které nám 
svojí přítomností horolezení 
zpestřily. 

 
 

 
Na klubovně nakonec 

skončili účastníci výpravy na 
Rabštejn. Akce se přesto 
povedla a ani účast zábřežských 
družin nebyla špatná. Tradiční 
slabinou však zůstává špatná 
docházka Sov. 

Sběratel i Lišák se asi 
baví, i když Lišák vypadá, že 
právě nad něčím přemýšlí. 

Dole zatím Ječmen 
přebírá od podnáčelníků Stopaře 
a Tarzana nějaké ocenění. Jaké, 
to zůstane navždy skryto. 

 
 

 
 
 

 
Vpravo právě 

parašutista Sběratel 
vyskočil z leta… pardon, 
slaňuje po skále. Celkem 
mu to šlo a byl dole raz 
dva. No tak rychle zase 
ne, ale celkem rychle 
ano. 

 
 

Rendy 
 
 



Příspěvek Koníků a Sov 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



(Vtipy,Vtipy?,Vtipy!) 
Na fotbale 
"Jak se má váš pes?" ptá se fotbalista rozhodčího po utkání. 
"Jaký pes? Já žádného nemám?" nechápe rozhodčí. 
"To je divný, slepý jste a psa nemáte..." 
Na mysliveckém bále 
"Ahoj Franto, jak to, že jsem tě včera neviděl na mysliveckém bále?" 
"Víš Karle, to bude tím, že jsem tam nebyl." 
Na poušti 
Jdou dva chlapi po poušti. Jeden je navlečenej do svetru. 
Druhej si nese dveře od auta. 
Druhej:" Proč máš ten svetr?" 
První:" Až mi bude horko, tak si ho sundám. A proč ty táhneš ty dveře?" 
Druhej:" Až mi bude vedro, tak si stáhnu vokýnko!" 
Námořnictvo 
Berou chlapa k námořnictvu a stojí před komisí, důstojník se podívá do 
nějakých papírů a zeptá se ho: 
  " A umíte vůbec plavat?" 
Chlap na to : 
   "Jéžišmarjá! Já myslel, že máte lodě!" 
Nehoda a logika 
Auto jede šílenou rychlostí a v zatáčce si řidič všimne neopatrného chodce. 
Dupne na brzdy, ale nestihne zastavit a chlapa převálcuje. Naštvaně se 
vykloní z okénka a křičí: 
"Člověče, dávej pozor!" 
- "Proč ?" táže se poražený, "pojedeš nazpátek ?" 
Nejhorší zážitek 
Víte co je pro člověka nejhorší zážitek ? 
. 
Když se ráno probudí mrtvej. 
Nejde zvuk 
Přijde policajt do obchodu s televizema a že prý chce reklamovat televizi, protože nejde 
zvuk. Vypráví, jak to přestalo fungovat: 
"Sedím takle večer u televize, šťourám se hřebíkem v uchu a najednou prsk, a nejde 
zvuk." 
Neletíme nízko 
"Paní letuško, nezdá se vám, že letíme příliš nízko ?" 
"Ani ne. Proč ?" 
"Víte, před chvílí jsem za oknem viděl chobotnici." 
Nemejete 
Paní jde na návštěvu k přítelkyni a přede dveřmi potká jejího chlapce hrozně 
špinavého. Tak se ho ptá: 
"Chlapče, vy se doma nemejete?" 
- "Proč teto? My se poznáme po hlase."                                    

Ječmen 
 
 
 



Obsah čísla 172/16. ročník, které vyšlo 13. 5. 2005: 

 

Ø Slovo Degandawidy úvodem – str. 2   Rendy 

Ø Bodování Javorová nažka duben – str. 3  Mauglí 

Ø Bodové menu – květen – str. 4     Mauglí  

Ø Výprava na Rabštejn – do klubovny – str. 5  Stopař 

Ø Horolezení – str. 6     Rendy 

Ø Pár řádků – str. 7     Stopař 

Ø OHYIESA maturantem – str. 8    Rendy 

Ø Půlstránka o stránkách – str. 8    Rendy 

Ø Heraldika – str. 9     MIČKINIKWA 

Ø Smrčina – str. 10     MIČKINIKWA 

Ø OP – str. 11      MIČKINIKWA 

Ø BVÚ – str. 12      MIČKINIKWA 

Ø Družina Vlků – str. 13     Netopýr 

Ø Káňata – str. 14     Ječmen 

Ø Pevnosti – str. 15     Rendy 

Ø Evropské dějiny od nuly - str. 16   Ječmen 

Ø Fotostrana měsíce dubna - str. 17    Rendy 

Ø Příspěvky Koníků a Sov - str. 18     

Ø Stránka zábavy - vtipy - str. 19    Ječmen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Příští redakční rada se koná:  Na kmenové radě (Čilikot) 
Uzávěrka příspěvků příštího čísla je: V neděli 5. června 2005 
Příští číslo vyjde: V pátek 10. června 2005 
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